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öbb száz érdeklődő és számos 
meghívott vendég előtt vágta át a 
nemzeti színű szalagot a felújított 

mezőfalvi iskola bejáratánál Márok Csaba 
polgármester és L. Simon László, a kör-
zet országgyűlési képviselője. A nemrégi-

ben fennállásának centenáriumát ünne-
pelő intézményre ráfért már az alapos fel-
újítás. Az épület kívülről és belülről is tel-
jesen megújult. A homlokzat felújítása 
mellett kifestették a termeket, felcsiszolták 
a parkettát és új nyílászárókat építettek be. 

Emellett elvégezték az intézmény teljes aka-
dálymentesítését is. A projekt keretén be-
lül az iskolában teljesen új, XXI. századi, 
energiatakarékos fűtési rendszert építettek 
ki. 36 darab 100 méter mély talajszondából 
nyeri az épület a fűtési energiát. A geoter-
mikus fűtési eljárás a gazdasági haszna mel-
lett a környéken jelenleg példaértékű.

Iskolaavató Mezőfalván 

Előszállás

Új munkahelyeket 
kell létrehozni
Fejér megye déli részén, a Dunaújvárosi kistérségben fekvő 
Előszállás, mint majdnem minden dél-fejéri település komoly 
gondokkal küszködik.
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Nagy eseményre készültek 2010. május 28-án, pénteken Mezőfalva lakói. Befejeződött a 
mezőfalvi iskola felújítása és sor került a hivatalos átadásra. A 240 millió Ft-os beruházás 
az Új Magyarország Fejlesztési Terv keretein belül az Európai Unió támogatásával, az 
Európai Regionális Fejlesztési Alap társfi nanszírozásával valósult meg.

– De az alulról jövő kezdeményező szándéknak, ötleteknek, sokszor 
nehéz érvényt szerezni – mondja Kolonics Attila, aki pont emiatt 
indult el a 2006-os választásokon és lett helyi önkormányzati képvi-
selő. A 39 éves kétgyermekes édesapa, aki egy helyi kft. kereskedel-
mi osztályán dolgozik most még nagyobb feladatra vállalkozik. Harc-
ba száll a polgármesteri tisztségért.

– Polgármesterként egy demokratikus, a döntéseket széles bázi-
son meghozó, az itt élő közösséget szolgáló vezetési stílust szeretnék 
megvalósítani. Fontos számomra a közbiztonság erősítése, az okta-
tás és a kultúra fejlesztése. Szeretném elősegíteni, hogy az emberek 
életminősége javuljon. Munkahelyeket kell teremtenünk az alul-
képzett, csökkent vagy megváltozott munkaképességű emberek szá-
mára is és fi gyelnünk kell a fenntartható fejlődésre, a környezettu-
datos szemléletmód kialakításával. Mottóm: Jó gazdaként becsüle-
tesen, tisztességgel szolgálni! – vázolja elképzeléseit Kolonics Attila.

– A településünkön nagy a munkanélküliség. Az 
önkormányzatnak a következő ciklusban min-
den erővel azon kell lennie, hogy új munka-
helyeket hozzon létre – mondta el kérdésünkre 
Antal Józsefné Előszállás alpolgármestere, aki 
saját bőrén is érzékelte az elmúlt nyolc év gaz-
dasági hanyatlását. – Vállalkozóként dolgoztam, 

egy bútorgyártó- és kereskedő cégem volt, amely 120 embernek 
adott munkát. Sok előszállási és daruszentmiklósi ember dol-
gozott nálunk. A gazdasági helyzet romlásával megszűnt a cég – 
mondja az alpolgármester asszony, aki saját példájából okulva is 
fontosnak tartja a helyi vállalkozások segítését például az új vál-
lalkozások olcsó telekhez juttatásával. De emellett még egy sor 
probléma vár megoldásra. – Az elmúlt hetek csapadékos időjá-
rása is megmutatta: nagyon fontos a felszíni vízelvezetés megol-
dása. De fontos a buszközlekedés javítása, hogy közvetlen busz-
járat legyen Dunaújvárosba, illetve a vasút visszaállítása. Az „uta-
zó embereknek” igénye, hogy új buszmegállók készüljenek. Az 
óvodai férőhelyeket is bővíteni kell. Most nyert az önkormány-
zat egy pályázatot, ami egy tornaterem kiépítését teszi lehető-
vé az óvodások számára, de további bővítésre lenne szükség. 
A szennyvízelvezetés kiépítését most kezdik el. Bízom benne, 
hogy ezzel együtt az utakat is rendbe lehet tenni – mondta el la-
punknak Antal Józsefné. A távolabbi tervek között szerepel a kas-
tély felújítása, hasznosítása és egy igényes játszótér megépítése is. 

Szabadegyháza

Fontosak a civil kezdeményezések
Szabadegyháza egy jó anyagi helyzetben levő 
település, ahol dinamikus a fejlődés. Kiépült egy 
modern intézményhálózat, vezetékes ivóvíz, gáz, 
telefonhálózat, kábel TV, szennyvízcsatorna-
rendszer. Van korszerű világítás, szilárd útburkolatok, 
járdák, vízelvezető árkok.
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Képviselői vizit a Hungrana gyárában

Nemzeti Konzultáció Fejér megyében
Nemzeti Konzultációs fórumsorozaton 
számol be eddigi munkájáról és terveiről 
L. Simon László országgyűlési képviselő. 
Az első rendezvényt június 10-én tartot-

ták Gárdonyban. A rendezvényen gyűj-
tést szerveztek a 2010. évi árvíz károsult-
jainak javára. A fórumon 138 200 forint 
gyűlt össze erre a nemes célra. 

látószög      2010. JÚNIUS

Fejlesztések a Velencei-tónál 
A Velencei-tó Térségfejlesztő Egyesület területén az országban elsőként hirdetnek 48 
nyertest a LEADER programban.

2009 novemberében 49 pályázat ke-
rült beadásra az Új Magyarország Vidék-
fejlesztési Program keretében a Velen-
cei-tónál. A meghirdetett nyolc célterü-
letben négy jogcím került meghirdetésre, 
a Velencei-tó Helyi Vidékfejlesztési Stra-
tégia alapján. 

A Velencei-tó LEADER Helyi Akció-
csoport célja, hogy a Velencei-tó visz-
szanyerje korábbi népszerűségét azáltal, 
hogy a test-lelki harmónia megteremtése 
révén a rekreáció és egészségturizmus tu-
risztikai modelljét töltse be. A pályázati 

kiírások ezeknek a céloknak az elérése ér-
dekében fogalmazódtak meg.

A legtöbb pályázat a „Vidéki életminő-
ség javítása, fejlesztése a civil szervezeteken 
keresztül” és a „Rekreáció az életminőség 
fejlesztése érdekében” célterületre érke-
zett. A legtöbb pályázati forrást a vállalko-
zások igényelték a minőségi rekreációs tu-
rizmus és szolgáltatás-fejlesztés célterüle-
ten, amelyhez a vállalkozások 40% önrészt 
is hozzátesznek. 

A pályázatok bizonyítják azt a LEADER 
szellemiséget, hogy a közös gondolkodás 
révén az egymásra épülő szinergikus be-
ruházások a részt vevő települések fejlődé-
sét biztosítják, megerősítik a gazdaságot, 
és a helyben élők életminőségét is javítják.

Az elkövetkező hónapokban a pályáza-
tok révén megkezdődhet a Velencei-ta-
vi ökoturizmus népszerűsítése, az agárdi 

parkerdőben rekreációs eszközöket tele-
pítenek a gyerekek és a felnőttek szabad-
idős mozgásának érdekében, Sukorón 
kerékpáros pihenő létesül, Velencén 
strandfejlesztés valósul meg, Gárdony-
ban lovasudvar épül, három történel-
mi présház megújulhat, 14 rendezvény, 
fesztivál, komolyzenei hangverseny ke-
rül pályázati pénzből megrendezésre, és 
megépülhet az első Velencei-tavi tájba 
illő piac, amely a helyi termékek piacra 
jutását segíti elő.

Összesen négy önkormányzat, egy egy-
házi szervezet, 26 nonprofi t szervezet 
(alapítvány, egyesület stb), két magánsze-
mély és tíz vállalkozás érezte úgy, hogy fej-
lesztési projektjével hozzájárulhat saját és 
a települések helyzetének fellendítéséhez 
a pályázati forrásból.

A projektek minimum 1,4 millió és 
maximum 10 millió forint pályázati for-
rást igényelhettek.

Bővebben a pályázatokról és a nyerte-
sekről a www.velenceitoleader.eu honla-
pon olvashat.

III. Országos Öko Expó és Bio 
Fesztivál Gárdonyban
2010. június 4-e és 6-a között került megrendezésre az ország 
ezidáig egyetlen ökostrandján, a gárdonyi Sport Beachen – a 
Biokontroll Nonprofi t Kft., az Öko Szolgálat és a Bál-Na Pro-
dukció Kft. szervezésében – a III. Országos Öko Expó és Bio 
Fesztivál.

Trianoni emlékezés Kápolnásnyéken
A trianoni békediktátum 90 éves évfordulóján megemlékezést 
tartottak Kápolnásnyéken a 2008-ban felavatott országzászlónál 
és a tavaly átadott trianoni emlékműnél. A rendezvényen beszédet 
mondott L. Simon László országgyűlési képviselő. 

2010. június 9-én L. Simon László or-
szággyűlési képviselő és Somogyi Balázs, 
a Fejér megyei 4. számú választókerü-
let elnöke meglátogatta a Hungrana Ke-
ményítő- és Izocukorgyártó és Forgal-
mazó Kft-t. Szabadegyházán. Dr. Len-
gyel Attila, a vállalat ügyvezető igazgatója 

és dr. Zahola-Pollák Vanda, a szabályo-
zási és vállalati kapcsolatok vezetője fo-
gadták a vendégeket. A beszélgetést köve-
tően Kovács Miroszlav körbevezette őket 
a gyár területén, vázolva a jövőbeni fej-
lesztéseket, ami új munkahelyek terem-
tését is jelenti.
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A mi időnk

Megújul a gárdonyi református templom
A gárdonyi református templomon nagyszabású felújítás folyik már hóna-
pok óta, amely a célegyenesbe ért. Fent van az új tető, s a régóta néma 
óra is tisztesen üti a negyedeket, feleket és egészeket.   
Ha minden rendben halad, nyár elején az istentiszteleteket látogatók is 
birtokba vehetik a templomot a mostani szűk gyülekezeti kisterem helyett. 
A felújítás során nagy mennyiségű faanyag is kikerült az épületből. Jellemző, 
hogy a 300 éves vörösfenyő gerendák még most is olyan makulátlan állapot-
ban vannak, hogy fűrészelés után padlóként, asztalként, szószékként folytat-
ják matuzsálemi hosszúságú pályafutásukat.

A templomfelújítással párhuzamosan, más fi nanszírozással, új gyülekeze-
ti ház építése is elkezdődött még tavaly. Időközben azonban a tervezett for-
rások kiapadtak. Ez a probléma a napokban megoldódott, s a gyülekezeti ház 
építése, pontosabban a belső részek kialakítása ismét mozgásba lendült, itt a 
nyár folyamán elkészül a több mint száz fős kapacitású nagyterem és az eme-
leten egy miniszálloda. 

Eljött a mi időnk, amit évek óta reménykedve 
vártunk határokon belül és kívül egyaránt. Mit 
várok a mi időnktől? Én tiszta beszédet, tisztessé-
get, a magyarság iránt érzett felelősséget és ma-
gas színvonalú szakmai tudáson alapuló, hatá-
rozott kormányzást várok vezetőinktől.

2006. év végét baráti társaságunkkal Erdélyben, 
Szentegyházasfaluban, Haáz Sándor barátomnál 
töltöttük. A téli Erdély, a járhatatlan utak miatt 
szinte egész télre egyedül maradt apró falvak idős 
lakosainak szép magyar beszéde, életük ősi tör-
vények szerinti szervezettsége és mérhetetlen op-
timizmusuk elvarázsolt bennünket. Az egyik dél-
után két magyarországi és az akkor még meglévő 
két csíkszeredai jégkorongcsapat év végi tornájára 
látogattunk ki. Igazi hokis hangulat volt a csarnok-
ban. A két helyi csapat szurkolótábora találó rig-
musokkal, szép magyar nyelven folyamatosan hec-
celte egymást. Valamennyiünknek tetszett a lát-
vány, és jó volt a játék. Az Újpest és az egyik csíksze-
redai csapat mérkőzésének elején az egyik újpesti 
játékos – mellesleg szlovák volt – egy ütközés után 
megsérült, és a jégen fekve segítséget kért. Az előbb 
még oly szimpatikus szurkolótábor rákezdte: Tá-
pos anyaországiak! Tápos anyaországiak! Ez bizony 
rosszul esett mindannyiunknak. A hangos többség 
véleménye nagyon bántott bennünket. 

2006. december 29-e volt. Alig két évvel vol-
tunk túl a határon túli magyarságot megtagadó 
népszavazáson. Mit láttak, mit tapasztaltak az er-
délyiek 2006-ban? Az őket megtagadó magyar 
miniszterelnököt az anyaországiak újra vezető-
jüknek választották. Azt az embert, aki saját beval-
lása szerint is végighazudta az egész 2006-os évet, 
aki tönkretette az országot, és aki az ellene tilta-
kozókat szétlövette és megalázta. Ezt mi, anyaor-
szágiak, „tápos” anyaországiak tűrtük! 2006 telén 
megítélésünk Csíkszeredán ilyen volt. 

Mit várok a mi időnktől? Én olyan kormányzást 
várok, melynek eredményei büszkévé tehetik a ha-
táron belüli és kívüli magyarokat. Olyan kormány-
zást, melynek eredményeként 3-4 év után Csíksze-
redán a szurkolók rigmusai közül kikerül a „tápos” 
anyaország, a lesajnálás helyét átveszi a megbecsü-
lés és büszkeség. Pici irigység sem ártana! 

Menjenek jól a dolgaink! Szlovák, román, 
szerb, horvát, ukrán és mindenki más körülöt-
tünk mondja, érezze: a magyarok legalább tudják, 
hogy mit akarnak! 

  –  TÓTH ISTVÁN 
Gárdony polgármestere

E G Y M Á S T  V Á L T V A  -  H Ó N A P R Ó L  H Ó N A P R A

V É L E M É N Y

Látogatás a Hankook 
gyárban
Gyárlátogatáson vett részt júni-
us elején L. Simon László ország-
gyűlési képviselő, Schrick István, 
Rácalmás polgármestere és Somo-
gyi Balázs, Perkáta polgármestere 
a Hankook magyarországi üzemé-
ben. A vendégeket Lee Sang Il ügy-
vezető igazgató, Kim Yong Hak ügy-

vezetőigazgató-helyettes és Roy Ka-
talin PR-menedzser vezette körbe a 
gyár területén, megmutatva az egyes 
gyártási fázisokat. 

A világ vezető gumiabroncsgyártói 
közül a Hankook az egyetlen, amely-
nek nem csökkent a tavalyi évben a for-
galma, sőt nem tud elegendő termé-
ket gyártani a megrendelőknek. Éppen 
ezért a vállalat előrehozta a rácalmási 
gyár bővítését. Az üzem II. ütemének 
építése jelenleg is zajlik. Az építkezés 
befejeztével létrejövő sok új munka-
hely remélhetőleg enyhíteni fogja a 
Fejér megye déli részén tapasztalható 
jelentős munkanélküliséget.

A látogatás ebéddel ért véget a 
rácalmási koreai étteremben.

Hagyományőrző Napok és I. Velencei-tavi Bodzaünnep néven kétnapos 
rendezvénnyel ünnepelték Gárdony város és a közigazgatásilag hozzá tar-
tozó Dinnyés lakói a párját ritkító Hagyományőrző Központ megnyitását.

Gárdony Város Önkormányzatának legnagyobb léptékű turisztikai fejleszté-
se több mint 300 millió forintos támogatásból valósult meg. Megújult a Ma-
dárvárta, kialakításra került a Dinnyési-fertőtől a Madárvártáig húzódó Madár-
dal tanösvény, a volt uradalmi magtárból látogatók ezreit vonzó Velencei-tavi 
Galéria született, és nem utolsó sorban megépült a Dinnyési Hagyományőrző 
Központ is, ahol színvonalas, több ezres vendégsereget a városba vonzó ren-
dezvények is megvalósíthatóak lesznek. A két napos rendezvényen számos szín-
vonalas program várta a felnőtteket és a gyermekeket. 

HAGYOMÁNYŐRZŐ KÖZPONT NYÍLT

CSOMBÓK

PÁL
SOMOGYI 
BALÁZS

TÓTH ISTVÁN
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Dunaújváros–Paks vasútvonal – 
az előző kormány döntése ér-
telmében – 2009 óta Dunaúj-

várostól csak Mezőfalváig működik. Ez 
nagyban menehezítette a választókerület 
déli településein élők helyzetét, ugyanis 
sokan dolgoznak és járnak iskolába Du-
naújvárosban. Vasúton lényegesen rövi-
debb idő alatt, kényelmesebb körülmé-
nyek közt jutottak oda. 

„A Mezőfalva és Paks közötti szárny-
vonal visszaállítása különösen fon-
tos lenne számunkra. Középtávon a 
Pusztaszabolcs–Székesfehérvár vasútvo-
nal villamosítása is a megoldandó felada-
tok közé tartozik” – írja levelében a kép-
viselő.

– Biszku Béla lánya, majd maga Biszku 
Béla letiltotta a fi lm bemutatását. Nem 
pusztán az a kérdés, hogy a mai hatályos 
jogszabályok szerint erre van-e lehetősége 
egy egykori közszereplőnek. Erre a választ 
megadják a ma már független, a Biszku- és 
Apró-féle emberek nyomásgyakorlásától 

mentes bíróságok, már ha lesz egyáltalán 
per. Nekünk, demokratáknak viszont az a 
kötelességünk, hogy mindenféle módon 
segítsük az alkotók munkáját, s ha kell, 
biztosítsuk a jogi képviseletüket. Ugyan-
akkor ki kell emelnünk, vétkesek között 
cinkos, aki néma! Nekünk, a Magyar Köz-
társaság képviselőinek 
közösen kell mindent 
megtennünk annak ér-
dekében, hogy a fi lmet 
bemutathassák, ehhez 
kérem mindannyiuk se-
gítségét, a nyilvánosság 
előtti kiállásukat. Kü-
lönös tekintettel kérem 
ezt Lendvai Ildikótól és a 
szocialistáktól! – mondta 
napirend előtti felszóla-
lásában L. Simon. Majd 
bejelentette, a kialakult 
áldatlan állapot kezelé-
se érdekében összehív-
ja az Országgyűlés Kul-
turális és sajtóbizottság 
rendkívüli ülését, amelyre 
meghívja az alkotókat, a Magyar Mozgókép 
Közalapítvány elnökét és a fi lmes szerve-
zetek képviselőit is.

A bizottság ülésén részleteket mutat-
tak be a Bűn és büntetlenség című doku-
mentumfi lmből, amelyet Skrabski Fru-

zsina és Novák Tamás forgatott Biszku 
Béláról, az 1956-os forradalom és sza-
badságharc utáni felelősségre vonások-
ban részt vevő belügyminiszterről.

Novák Tamás a bemutatás melletti ér-
velésében hangsúlyozta: Biszku Béla 1957 

és 1961 között közsze-
replő volt, ráadásul elő-
zetesen írásban is hoz-
zájárult a fi lm lefor-
gatásához. Az Uránia 
Filmszínházban sze-
rették volna bemutatni 
a fi lmet, de a képhez, 
hanghoz fűződő sze-
mélyiségi jogok alapján 
a Biszku Béla és csa-
ládja ezt megtiltotta.

Az Országgyűlés 
Kulturális és sajtóbi-
zottsága június 15-i, 
rendkívüli ülésén ha-
tározati javaslatot fo-
gadott el, amelynek 
értelmében nem lehet 

személyiségi jogokra hivatkozva betiltani 
történelmi dokumentumfi lmeket.

Lapzártakor érkezett a hír, hogy Biszku Béla 
lányai az alkotás megtekintése után mégis en-
gedélyezték a fi lm nyilvános vetítését.

Levél az államtitkárnak

Letiltott múlt

A

Levélben fordult Fónagy Jánoshoz, a Nemzeti Fejlesztési Minisztérium államtitkárá-
hoz L. Simon László országgyűlési képviselő a Dunaújváros–Paks vasútvonal vissza-
állítása ügyében.

Napirend előtti felszólalásban hívta fel 
a fi gyelmet L. Simon László országgyű-
lési képviselő arra, hogy két fi atal fi lmes 
– Skrabski Fruzsina és Novák Tamás – 
Biszku Béláról szóló dokumentumfi lmjét 
a bemutató előtt letiltották. 

Immár második alkalommal került meg-
rendezésre 2010. június 12-én Nagyka-
rácsonyban a Nagy „Karácsonyi” Talál-

kozó. A rendezvény célja at volt, hogy 
kellemes, hangulatos programok mellett 
újra egymásra találhassanak a faluban élő 
és at onnan elszármazott, de lélekben 
továbbra is nagykarácsonyi személyisé-
gek. Az eseményen részt vett L. Simon 
László országgyűlési képviselő is. 

Nagy „karácsonyi” 
találkozó
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